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 TYGODNIK MIEJSKI                            UKAZUJE SIĘ OD 1990 ROKU

  

W numerze m.in.: Listy 
do redakcji, Walne zebra-
nie KGW Lipowiec, Konfe-
rencja o uzależnieniach, 
Koncerty kolęd, Matema-
tyczne sukcesy Jedyn-
ki, Piątka na festiwalu 
naukowym, Koncert dla 
Gosi, 32 dzień na Równi-
cy, Mistrzowie karate.

Takim pięknym ujęciem z lotu ptaka, w niedzielę 5 stycznia, rozpoczęła się w TVP Kultura 
transmisja nabożeństwa z kościoła Apostoła Jakuba Starszego w Ustroniu. Więcej na str. 8. 

(cd. na str. 11)
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To najważniejsze kwoty uchwały bu-
dżetowej, kształtującej finanse miasta  
w roku 2025. Zanim jednak radni doszli do 
uchwalenia budżetu przyjęli inne uchwa-
ły. Przewodniczący Rady Miasta Ustroń 
Michał Kubok, który 17 grudnia prowa-
dził X obrady Rady kadencji 2024-2029 
wyjaśnił, dlaczego przyjęto taki niezwy-
czajny plan obrad. Argumentował go tym, 
że w razie gdyby dyskusja nad punktami 
sesji związanymi z budżetem była zbyt 
dynamiczna i burzliwa, można by ogło-
sić przerwę i wrócić do niej po świętach. 
Zaznaczył jednak, że ostatecznie udało się 
wypracować stanowisko, choć niełatwe, 
bo i sytuacja niełatwa.

KROPLÓWKA DLA SAMORZĄDU
Na sesji grudniowej głosowano nad 

budżetem na 2025 rok, ale koniecz-
ne było jeszcze wprowadzenie zmian  

GOTOWI 
NIEŚĆ 

POMOC

Ustalono deficyt w budżecie miasta 
w kwocie: 10.745.770,54 zł. Planowa-
ny deficyt w budżecie miasta w wys. 
10.745.770,54 zł zostanie pokryty z kre-
dytu w kwocie 7.000.000 zł, pożyczki 
w kwocie 2.566.127,21 zł oraz wolnych 
środków jako nadwyżki środków pienięż-
nych na rachunku bieżącym miasta w wys. 
1.179.643,33 zł. 

Łączna kwota przychodów wyniesie 
15.179.643,33 zł w tym z tytułu: kredytu 7 
mln zł, pożyczki 7 mln zł oraz wspomnia-
nej wyżej nadwyżki. 

W uchwale budżetowej zapisano łączną 
kwotę rozchodów w wys. 4.433.872,79 zł, na 
którą składa się spłata kredytów: 3.996.000 
zł i spłata pożyczek: 437.872,79 zł. 
    Utworzono rezerwę ogólną w wys. 
300.000 zł, rezerwy celowe: 311.000 zł, 
w tym na zarządzanie kryzysowe: 286.000 
zł, nagrody w dziedzinie sportu: 15.000 zł, 
nagrody w dziedzinie kultury: 10.000 zł. 

Dochody budżetu na 2025 r. wynosić będą 148.909.154,60 zł, w tym dochody bie-
żące: 136.987.962,47 zł, dochody majątkowe: 11.921.192,13 zł. Wydatki w 2025 
r. wyniosą 159.654.925,14 zł, w tym wydatki bieżące: 135.221.912,33 zł, wydatki 
majątkowe: 24.433.012,81 zł. 

„Jest taki dzień bardzo ciepły, choć 
grudniowy. Dzień, zwykły dzień, w któ-
rym gasną wszelkie spory.” – cytatem  
z przeboju „Czerwonych gitar” przy-
witał zebranych na wigilii Fundacji św. 
Antoniego jej prezes Tadeusz Browiński. 

21 grudnia w „Prażakówce” obecni byli 
goście: dyrektor Caritas Diecezji Bielsko-
-Żywieckiej ks. Robert Kurpios, dziekan 
Dekanatu Wiślańskiego ks. Tadeusz Ser-
wotka, proboszcz Parafii Rzymskoka-
tolickiej pw. św. Klemensa ks. Wiesław 
Bajger, proboszcz Parafii Ewangelicko-
-Augsburskiej ks. Dariusz Lerch, siostra 
Honorata Klonowska – dyrektor Domu 
Pomocy Społecznej w Skoczowie i siostra 
Aneta – przełożona domu Sióstr Miłosier-
dzia św. Karola Boromeusza w Ustroniu, 
burmistrz Paweł Sztefek, przewodniczący 
Rady Miasta Michał Kubok, wicebur-BUDŻETOWE 

ZACISKANIE PASA
(cd. na str. 4)

Wigilię Fundacji św. Antoniego uświetnił 
koncert zespołu „Bemolki” z SP-2. 
                                              Fot. M. Niemiec
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VI ZIMOWE WEJŚCIE NA CZANTORIĘ
W KRÓTKICH GACIACH

Już 11 stycznia idziemy dla 8-letniego Szymka Stawiarskiego 
ze Skoczowa, który cierpi na zespół wad wrodzonych spowo-
dowany mutacją w genie BCAP31. Udział w wydarzeniu jest 
bezpłatny, będzie prowadzona zbiórka na rehabilitację Szymona.

Udział może wziąć każdy, kto czuje się na siłach, żeby wejść 
na Czantorię. Można ubrać się w oryginalne stroje (będą za to 
nagrody), rzeczywiście iść w krótkich gaciach lub skąpo ubra-
nym, ale też w klasycznym, sportowym stroju. 

Program wydarzenia: godz. 10.30-10.45 zbiórka uczestników 
przy Dolnej Stacji Kolei Linowej Czantoria, godz. 10.50 – roz-
grzewka, godz. 11 – start i wspólne wyjście na wyznaczoną trasę, 
od godz. 12 przy Górnej Stacji Kolei – morsowanie, balia z gorącą 
wodą, zabawa z DJ-em, występ kapeli góralskiej „Maliniorze”, 
animacje dla dzieci, kiermasz ciast, stanowisko Fundacji DKMS. 
– będzie można się zarejestrować i zostać dawcą. 

W ramach Zimowego Wejścia odbędzie się wyjątkowe wyda-
rzenie w Karczmie Zapiecek Hotelu Wilga przy ul. Zdrojowej 
7. W piątek 10 stycznia organizatorzy zapraszają na spotkanie 
z Valerjanem Romanovskim – Cold Manem. Całkowity dochód 
ze sprzedaży biletów zostanie przekazany na leczenie Szymona. 
Wstęp 50 zł. W programie m.in. prawdy i mity o morsowaniu, 
sprzedaż książek z autografem, bezpłatne wejście do kriokomory.

OBWIESZCZENIE
Burmistrza Miasta Ustroń z dnia 30.11.2024 r.

w sprawie wyboru Przewodniczącego Zarządu 
i Zarządu Osiedla Ustroń Dolny

Zgodnie z §13 ust.1 Statutu Osiedla Ustroń Dolny stanowiącego za-
łącznik do uchwały Rady Miasta Ustroń Nr XVII/190/2012 z dnia 28 
lutego 2012 r. w sprawie Statutu Osiedla Ustroń Dolny

Burmistrz Miasta Ustroń
podaje do publicznej wiadomości, że w dniu

 16 stycznia 2025 roku, o godz. 17:00
w Miejskim Domu Kultury ,,Prażakówka” 

przy ul. I. Daszyńskiego 28
odbędzie się

Ogólne Zebranie Mieszkańców Osiedla Ustroń Dolny
na którym przeprowadzony zostanie wybór

Przewodniczącego Zarządu i Zarządu 
Osiedla Ustroń Dolny

Warunkiem ważności Ogólnego Zebrania, na którym odbywają się 
wybory Przewodniczącego Zarządu oraz pozostałych członków Zarządu, 
zgodnie z §8 ust. 6 w/w Statutu jest obecność co najmniej 3% (wg stanu na 
dzień zebrania) mieszkańców Osiedla posiadających prawo wybierania.

Zgodnie z §8 ust. 7 Statutu, w przypadku braku kworum, o którym 
mowa w ust. 6 Ogólne Zebranie Mieszkańców odbywa się w II terminie, 
tj. w tym samym dniu, po upływie 15 minut od wyznaczonej godziny 
pierwszego terminu, przy czym, aby zebranie w II terminie było ważne, 
wystarczająca jest obecność mieszkańców Osiedla posiadających prawo 
wybierania w liczbie 3% pomniejszonej o 20%. W przypadku, gdy liczba 
ta nie będzie liczbą całkowitą, zaokrągla się ją w górę do pełnej liczby.

Osiedle Ustroń Dolny obejmuje ulice:

Bema, Jana Błaszczyka, Cieszyńska (V, VI, VII i od nr 22 po 
stronie prawej), os. Cieszyńskie, Jana Cholewy, Ignacego Da-
szyńskiego, Długa (do nr 33 po stronie lewej i do nr 34 po stronie 
prawej), Dworcowa, Dąbrowskiego, Fabryczna, dr Michała Gra-
żyńskiego po stronie lewej (za wyjątkiem nr 27, 31), Kaczeńców, 
Katowicka (do nr 46), Komunalna, Kościelna, Kuźnicza (do nr 
5), Krzywa, Pawła Lipowczana, Obrzeżna, Ogrodowa, Polna, 
Plac Ks.Karola Kotschego, Spółdzielcza, Pawła Stalmacha, Sta-
wowa, Sportowa, Strażacka, Sikorskiego, Tartaczna, Traugutta, 
Wybickiego, Wiosenna.

                          Burmistrz Miasta
                                                                Paweł Sztefek

OBWIESZCZENIE
Burmistrza Miasta Ustroń z dnia 30.11.2024 r.

w sprawie wyboru Przewodniczącego Zarządu 
Osiedla Ustroń Górny

Zgodnie z §15 ust.3 i 5 w związku z § 9 Statutu Osiedla Ustroń 
Górny stanowiącego załącznik do uchwały Rady Miasta Ustroń Nr 
XVII/188/2012 z dnia 28 lutego 2012 r. w sprawie Statutu Osiedla 
Ustroń Górny

Burmistrz Miasta Ustroń
podaje do publicznej wiadomości, że w dniu

 29 stycznia 2025 roku, o godz. 17:00
w Szkole Podstawowej nr 1 w Zespole Szkolno-

Przedszkolnym nr 1 w Ustroniu przy ul. Partyzantów 2
odbędzie się

Ogólne Zebranie Mieszkańców Osiedla Ustroń Górny
na którym przeprowadzony zostanie wybór

Przewodniczącego Zarządu Osiedla Ustroń Górny

Warunkiem ważności Ogólnego Zebrania, na którym odbywają się 
wybory Przewodniczącego Zarządu, zgodnie z §8 ust. 6 w/w Statutu jest 
obecność co najmniej 3% (wg stanu na dzień zebrania) mieszkańców 
Osiedla posiadających prawo wybierania.

Zgodnie z §8 ust. 7 Statutu, w przypadku braku kworum, o którym 
mowa w ust. 6 Ogólne Zebranie Mieszkańców odbywa się w II terminie, 
tj. w tym samym dniu, po upływie 15 minut od wyznaczonej godziny 
pierwszego terminu, przy czym, aby zebranie w II terminie było ważne, 
wystarczająca jest obecność mieszkańców Osiedla posiadających prawo 
wybierania w liczbie 3% pomniejszonej o 20%. W przypadku, gdy liczba 
ta nie będzie liczbą całkowitą, zaokrągla się ją w górę do pełnej liczby.

Osiedle Ustroń Górny obejmuje ulice:

3 Maja (do nr 116 po stronie prawej i do nr 71 po stronie lewej), 
9 Listopada, Asnyka, dr Michała Grażyńskiego po stronie pra-
wej (za wyjątkiem nr 12), Drozdów ( od nr 1 do nr 8a po prawej 
stronie i od nr 1 do nr 5 a po lewej stronie), Grażyny, Hutnicza, 
Jelenica, Gałczyńskiego, Kasprowicza, Kluczyków, Kochanow-
skiego, Lipowa ( od nr 1 do nr 8a po prawej stronie i od nr 1 do nr 
9 po lewej stronie), M. Skłodowskiej, Mickiewicza, Miedziana, 
Myśliwska, Olchowa, Pana Tadeusza, Parkowa, Partyzantów, 
Pod Skarpą, Reja, Rynek, Skowronków, Słoneczna, Spacerowa, 
Srebrna, Staffa, Wierzbowa, Tuwima, Zielona, Złota.

                                                               Burmistrz Miasta
                             Paweł Sztefek

PROMOCJA 27 TOMU 
„PAMIĘTNIKA USTROŃSKIEGO”

Towarzystwo Miłośni-
ków Ustronia oraz Muze-
um Ustrońskie im. Jana 
Jarockiego zapraszają na 
spotkanie historyczne, pro-
mujące 27 tom „Pamięt-
nika Ustrońskiego”, któ-
re odbędzie się w sobotę 
18 stycznia o godz. 16.00  
w Muzeum Ustrońskim 
przy ul. Hutniczej 3.

W programie:
– promocja 27 tomu „Pa-

miętnika Ustrońskiego” – 
redaktor prowadząca wy-
dawnictwa Bożena Kubień,

– „Pamiętnik Ustroński” 
w słowach i dźwiękach – 
prezentacje i opowieści au-
torów artykułów,

– unikatowe fotografie 
dawnego Ustronia.



9 stycznia 2025 r.    3

Maria Cholewa zd. Sikora  lat 85  ul. Brody
Maria Greń zd. Chrapek  lat 85  ul. Lipowska
Kazimierz Hanus   lat 90  ul. Konopnickiej
Barbara Jaworowska zd. Bugaj  lat 85  os. Manhatan
Marta Kajzar zd. Łysek  lat 90  ul. Katowicka
Zbigniew Kozłowski   lat 95  ul. Konopnickiej
Marta Michna zd. Goszyk  lat 93  ul. Złota
Gustaw Nogawczyk   lat 80  ul. Drozdów
Silvana Pirovano   lat 93  ul. Lipowa
Marta Pohludka zd. Marekwica lat 91  os. Cieszyńskie
Anna Raszka zd. Lazar   lat 91  ul. Nad Bładnicą
Ewa Raszka zd. Zwierniak  lat 91  ul. Porzeczkowa
Anna Rozmus zd. Plinta  lat 92  ul. Konopnickiej
Tadeusz Socha    lat 97  ul. Kuźnicza
Andrzej Swoboda   lat 80  ul. Okólna
Zofia Szczepańska zd. Nowak lat 92  ul. Lipowska
Jan Szturc    lat 92  ul. Brody
Stefania Sztwiorok zd. Nowak  lat 98  ul. Skoczowska

NAJLEPSZE ŻYCZENIA DLA 
JUBILATÓW:

USŁUGI POGRZEBOWE
KUBIEŃ-KANIA

biuro czynne: pn-pt 8.00-15.00 sob 9.00-12.00

ul. Daszyńskiego 11, Ustroń
tel. całodobowy: 33 854 44 75, tel. kom.: 505 548 018

współpraca z krematorium w Żorach, kwiaty, wieńce

1/2025/1/R

*   *   *

WAŻNE TELEFONY
Numer alarmowy   112
Policja Ustroń  47 857-38-10 
                fax 47 857-38-14
Straż Pożarna Polana
  33 854-59-98
Wodociągi  33 854-34-96
  33 854-22-44
telefon alarmowy 994
Przedsiębiorstwo Komunalne  
  33 854-35-00
Straż Miejska 33 854-34-83  
   604-558-321
Pogotowie Energetyczne 991 
  33 857-26-00

Pogotowie Gazowe     992
PGNiG 32 391-23-03
Kominiarz 33 854-37-59
  602-777-897
Urząd Miasta   33 857-93-00
Poradnia Rodzinna 
Mickiewicza 1 537 071 063
  33 333 60 61
  33 333 60 63
Salus 730 300 135 
   33 333 40 35
Medica 33 854 56 16
Rodzinna Praktyka Lekarska 
NZOZ Nierodzim
  33 854 23 50

poniedziałek – środa  7.30 – 15.30
czwartek    7.30 – 16.30
piątek    7.30 – 14.30

GODZINY PRACY URZĘDU MIASTA

*   *   *

*   *   *

KRONIKA MIEJSKA

PONADWYZNANIOWE SPOTKANIE 
Otwarte ponadwyznaniowe spotkanie dla osób szukających 

osobistej relacji z Bogiem odbędzie się 8 lutego o godz. 15.00  
w MDK Prażakówka. Organizatorem jest Chrześcijańska Wspól-
nota Ewangeliczna placówka w Ustroniu ul. Różana 4, tel. 699-
715-077.

CI, KTÓRZY OD NAS ODESZLI:
Joanna Florek    lat 37     ul. Wesoła
Waleria Kozłowska    lat 98     ul. Konopnickiej
Helena Puczek    lat 88     ul. Pasieczna
Jan Sztwiertnia    lat 59     ul. Furmańska
Tomasz Sztwiertnia    lat 50     ul. Źródlana

Serdeczne podziękowanie 
za udział w uroczystościach pogrzebowych 

śp. Krystyny Zorychty
delegacjom zakładów pracy, 

sąsiadom, znajomym i wszystkim obecnym 

składają

mąż z córką i synowie z rodzinami

1/2025/1/N

Rodzinie oraz bliskim
najszczersze kondolencje  
oraz wyrazy współczucia 

po śmierci 

śp. Joanny Florek
składają

Zarząd i pracownicy Przedsiębiorstwa Komunalnego

1/2025/2/N

ZAJĘCIA DLA MIESZKAŃCÓW 
OSIEDLA PONIWIEC

Ogłaszamy zapisy na bezpłatne zajęcia dla mieszkańców osied-
la Poniwiec z Budżetu Obywatelskiego.

Projekt Aktywny Poniwiec obejmuje:
- aqua aerobik dla seniorów 60+
- aqua aerobik dla dorosłych 
- pływanie dla dzieci w wieku 7-11 lat .
Wszystkich chętnych mieszkańców osiedla Poniwiec proszę  

o zgłoszenie do 14 stycznia pod numerem 798460861.
Zajęcia będą odbywać się w sanatorium „Róża”.
                        Organizator: Swimgym

SPOTKANIE KLUBU ZDROWIA
Klub Zdrowia zaprasza na comiesięczne spotkanie, które 

odbędzie się we wtorek 14 stycznia o godz. 17.00 w Bibliotece 
(Oddział dla Dzieci – I piętro) – Rynek 4. Prelegentem będzie 
lekarz neurolog dr n. med. Krzysztof Wierzbicki, zaangażowany 
w promowanie zdrowego stylu życia.  Temat miesiąca: „Dlacze-
go kręci nam się w głowie?” Zawroty głowy to częsty objaw, 
który zaburza funkcjonowanie dnia codziennego. W programie 
również: degustacja, bezpłatny pomiar ciśnienia krwi,  cukru we 
krwi, nasycenia krwi O2, wydolności płuc oraz serca. 

*   *   *
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GOTOWI NIEŚĆ POMOC
mistrz Adriana Kwapisz-Pietrzyk, radny 
Paweł Waszek przewodnicząca Rady 
Seniorów Anna Suchanek, nadleśniczy 
Sławomir Kohut, dyrektor Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej Zdzisław 
Dziendziel, dyrektor „Prażakówki” Ur-
szula Broda-Gawełek, dyrektor Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego nr 2 Małgorzata 
Gil, pełnomocnik burmistrza ds. profilak-
tyki i rozwiązywania problemów alkoho-
lowych Waldemar Węglorz. 

Przedstawiciele duchowieństwa, samo-
rządu i instytucji publicznych zasiedli do 
stołów z mieszkańcami naszego miasta, 
którzy na co dzień korzystają z pomocy 
Fundacji św. Antoniego. Razem z nimi 
modlili się i łamali opłatkiem ludzie, bez 
których nie można by było zorganizować 
takiej wigilii ani też wydawać każdego 
dnia kilkudziesięciu obiadów przy ul. 
Kościelnej. Nie byłoby też pomocy ma-
terialnej dla doświadczonych przez los 
ustroniaków, niemożliwa byłaby pomoc 

poszkodowanym w powodzi i na sku-
tek wojny. Prezes Browiński podkreślał 
rolę darczyńców, sponsorów, mecenasów, 
którzy nie tylko przekazują pieniądze na 
działalność Fundacji św. Antoniego, ale 
też swoją obecnością na wigilii okazują 
szacunek potrzebującym. 

„Fundacja św. Antoniego podejmuje róż-
ne inicjatywy, aby pomagać w sposób wy-
mierny. To nie są puste słowa, deklaracje, 
ale realne niesienie pomocy tym, którzy 
na nią czekają. Prezes, zarząd, członkowie 
Fundacji mają otwarte i wrażliwe serca na 
potrzeby ludzi. Ich pomoc ma nie tylko wy-
miar materialny, co jest niezwykle ważne, 
bo często chodzi o rzeczy podstawowe, 
niezbędne do życia, ale też humanitarny, 
dający potrzebującym poczucie, że nie są 
sami, że ktoś o nich dba i nie zostawi sa-
mym sobie.” – te słowa we wrześniu 2024 
roku wypowiedział dziekan ks. Tadeusz 
Serwotka przed siedzibą Fundacji na ul. 
Kościelnej, gdy pakowane były dary dla 
poszkodowanych w powodzi mieszkań-
ców Kłodzka. Dodał też, że na Fundację 
zawsze można liczyć, gdy tylko dzieje się 
coś złego. „Oni są zawsze gotowi nieść 
pomoc” – podsumował. Prezes Browiński 
podkreślał wtedy, że Fundacja może czynić 
dobro dzięki ludziom dobrej woli, którzy 
dzielą się swoimi dobrami i mają zaufanie, 
że ich dary trafią do potrzebujących. 

Wigilijne dania – śledzie, zupę grzybo-
wą, sałatkę, smażonego karpia przygoto-
wali członkowie Fundacji i wolontariusze. 
Na deser były kołacze, ciasta i ciasteczka. 
Do stołu podawali uczniowie Dwójki,  
a na koniec piękny koncert dał zespół 
„Bemolki” z tej samej szkoły pod dyrekcją 
Aleksandry Pruszyńskiej-Hatlas.            
                                      Monika Niemiec

Burmistrz miasta oraz Miejska Komisja 
Rozwiązywania Problemów Alkoholo-
wych w Ustroniu zaprosili w ramach Miej-

skiego Programu Profilaktyki i Rozwią-
zywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024 
na szkolenie pn. „Narkotyki, dopalacze  
i inne współczesne uzależnienia”. Była to 
okazja do zdobycia aktualnej wiedzy przez 
przedstawicieli policji, straży miejskiej, 
pedagogów, organizacji pozarządowych  
i instytucji miejskich. 

Prelegentką była Joanna Posiak, do-
świadczona psychoterapeutka uzależnień, 
która od ponad 20 lat pracuje z osobami 
zmagającymi się z różnymi formami na-
łogów. Posiak rozpoczęła swój wykład od 
przybliżenia zmian w światowej klasyfi-
kacji chorób i problemów zdrowotnych 
(ICD-11), podkreślając nowe spojrzenie 
na uzależnienia. Według najnowszych 
standardów, uzależnienia behawioralne, 
takie jak hazard czy uzależnienie od gier 
komputerowych, zostały formalnie uznane 
za jednostki chorobowe. Psychoterapeutka 
szczegółowo omówiła nowe formy uzależ-

NOWE UZALEŻNIENIA
13 grudnia w Prażakówce odbyła się konferencja poświęcona problematyce uza-
leżnień, która zgromadziła licznych ekspertów z obszaru uzależnień. Wydarzenie 
zostało otwarte przez radnego Damiana Ryszawego, który serdecznie powitał 
uczestników oraz podkreślił znaczenie wspólnych działań w walce z uzależnieniami.

nienia, takie jak bigoreksja (uzależnienie 
od budowania masy mięśniowej), tanorek-
sja (uzależnienie od opalania), fitoreksja 
(przesadne dążenie do bycia fit) oraz fo-
noholizm (uzależnienie od smartfonów).

– Uzależnienia behawioralne, choć nie 
wiążą się bezpośrednio z substancjami 
chemicznymi, są tak samo groźne jak 
tradycyjne uzależnienia od alkoholu czy 
narkotyków. Wspólnym mianownikiem 
jest chemia naszego mózgu, dopamina  
i serotonina odgrywają tu kluczową rolę, 
uwrażliwiała Posiak.

W trakcie wykładu omówiono różne 
typy uzależnienia: od substancji chemicz-
nych, takich jak alkohol, narkotyki czy 
nikotyna, po uzależnienia behawioralne, 
w tym hazard, siecioholizm, seksoholizm, 
pracoholizm oraz fonoholizm. Szczególną 
uwagę poświęcono uzależnieniom od gier 
komputerowych oraz pornografii, które 
coraz częściej dotykają młodych ludzi.
Podczas konferencji wielokrotnie pod-
kreślano, że walka z uzależnieniami musi 
zaczynać się od prewencji. Kluczowe są 
działania edukacyjne, wsparcie dla rodzin 
oraz dostęp do profesjonalnej pomocy 
terapeutycznej. Właściwa diagnoza, indy-
widualne podejście do pacjenta oraz rozu-
mienie głębszych przyczyn uzależnienia to 
klucz do skutecznego leczenia.   
                                   Mateusz Bielesz 

(cd. ze  str. 1)

Psychoterapeutka Joanna Posiak zaprezen-
towała najnowsze wyniki badań dotyczące 
uzależnień.                           Fot. M. Bielesz

Przy wigilijnym stole zasiadali przedstawiciele duchowieństwa, samorządu i instytucji pub-
licznych, darczyńcy oraz podopieczni Fundacji św. Antoniego.                      Fot. M. Niemiec
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Z Urzędu Miasta Ustroń:Z Urzędu Miasta Ustroń:

BUDŻET 
UCHWALONY 

Stworzenie projektu uchwały budżeto-
wej było sporym wyzwaniem. Zostając 
burmistrzem, zastałem trudną sytuację 
finansową miasta – brak rezerwy ogólnej 
burmistrza w budżecie i ujemną zdol-
ność finansową miasta. 

Deficyt w roku 2024 zaplanowano na 
poziomie 18 mln zł – w obecnym kształ-
cie budżetu jest to 10 mln zł. Udało nam 
się zmniejszyć go o prawie połowę. 

Była to ogromna praca całego wydzia-
łu finansowego i Pani Skarbnik, a także 
pracowników urzędu. 

W poprzednim budżecie nadwyżka 
operacyjna, czyli zdolność finansowa 
miasta utrzymywana była na poziomie 
minus 6 mln zł., w tym roku zrobiliśmy 
wszystko, by nadwyżka była na pozio-
mie dodatnim. Obecnie wynosi ponad 
1 mln zł. 

NIE PALMY 
ŚMIECI!

Trwa kolejny sezon grzewczy, co wiąże się  
ze zwiększoną emisją do powietrza szkod-
liwych substancji pochodzących ze spalania 
paliw. Należy pamiętać, że jakość pali-
wa stosowanego do ogrzewania budynków 
przekłada się na stopień zanieczyszczenia 
powietrza w naszym Mieście. 

Dużym problemem, który wpływa na 
jakość powietrza, jest spalanie śmieci  
w paleniskach domowych – co jest niezrozu-

miałe w przypadku, gdy z nieruchomo-
ści zamieszkałych odbierane są odpady 
komunalne bez ograniczeń ilościowych. 

Zanim wrzucimy do pieca: plastikową 
butelkę, oponę czy polakierowane drew-
no zastanówmy się nad konsekwencjami 
takiego postępowania. Podczas spalania 
śmieci w domowych paleniskach emi-
towane są szkodliwe substancje tj. pyły 
powodujące zanieczyszczenie metala-
mi ciężkimi, trujący tlenek węgla oraz 
tlenek azotu, który może powodować 
podrażnienia, a nawet uszkodzenia płuc.  
W dymie zawarty jest również dwutle-
nek siarki, chlorowodór, cyjanowodór 
oraz rakotwórcze dioksyny. Jednak spa-
lanie odpadów w domowych warunkach, 

stwarza nie tylko zagrożenie zdrowotne, 
ale może być również bezpośrednią 
przyczyną pożarów i zaczadzeń. 

Dlatego warto pamiętać, że podczas 
oddawania odpadów nie musimy po-
nosić dodatkowych opłat – są one od-
bierane w ramach uiszczanej opłaty za 
gospodarowanie odpadami. Natomiast 
zanieczyszczenia emitowane do powie-
trza wpływają na cały nasz organizm. 
Ich oddziaływanie nie jest widoczne  
i odczuwalne natychmiast, jednakże  
w dłuższej perspektywie mają znaczący 
wpływ na nasze zdrowie i mogą wpły-
wać na powstawanie wielu chorób.

   Wydział Środowiska i Rolnictwa  
           Urzędu Miasta Ustroń

W ostatnich latach nastąpił wzrost 
zatrudnienia w mieście, co dodatkowo 
zwiększyło wydatki bieżące. 

Robimy wszystko, by wyciągnąć 
miasto z bardzo trudnej sytuacji finan-
sowej. To wyzwanie dla nas wszystkich 
– dla mnie, moich współpracowników, 
kierowników jednostek, jak również 
Rady Miasta.

Mamy przed sobą czas przysłowio-
wego zaciągania pasa, by w przyszłości 
móc inwestować. 

Konstruując budżet zgodnie z wytycz-
nymi Ustawy o samorządzie gminnym 
– skupiliśmy się na bieżącym utrzy-
maniu miasta, wydatkach związanych  
z rozpoczętymi inwestycjami a ostatnie 
wprowadzone zostały nowe zadania 
inwestycyjne. 

Mamy więc plan do realizacji!

148 909 154,60 zł - tyle wynosi budżet Miasta Ustroń na 2025 rok! 

Od nowego 2025 roku Punkt Selektywnego Zbierania Odpadów Komunal-
nych wprowadza nowe zasady przyjmowania odpadów komunalnych oraz 
nowe limity roczne dla nieruchomości należących do miejskiego systemu 
gospodarowania odpadami komunalnymi. Wiąże się to z obowiązującą 
uchwałą Rady Miasta Ustroń.

Bezzmiennie PSZOK przyjmuje odpady w każdej ilości od właścicieli 
nieruchomości zamieszkałych, domków letniskowych lub innych nieru-
chomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, jednak 
w przypadku odpadów, dla których będzie obowiązywał limit, po jego 
przekroczeniu konieczne będzie uiszczenie opłaty za ich nadwyżkę.
 
Do tej pory obowiązywał tylko limit na odpady budowlane i rozbiórkowe 
w wysokości 1 Mg na rok dla wszystkich rodzajów nieruchomości, jednak 
nowe limity będą uzależnione od rodzaju nieruchomości tj. czy jest ona 
zamieszkała czy też letniskowa lub wykorzystywana na cele rekreacyjno-
-wypoczynkowe. Ponadto od 2025 r. będą obowiązywały również nowe 

limity na odpady stanowiące części roślin pochodzące z pielęgnacji 
terenów zielonych i ogrodów, stanowiące odpady komunalne, zużyte 
opony oraz meble i inne odpady wielkogabarytowe.

Druga zmiana dotyczy nowego sposobu przyjmowania odpadów 
w Punkcie Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych. Od 
01.01.2025 r. odpady  do PSZOK będą mogli oddawać tylko właś-
ciciele nieruchomości, które mają złożoną deklarację o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla właścicieli 
określonych nieruchomości położonych na terenie Miasta Ustroń  
i posiadają Ustrońską Kartę Mieszkańca – w przypadku jeśli są 
mieszkańcami lub Ustrońską Kartę PSZOK – jeśli są tylko właści-
cielami nieruchomości, którzy nie zamieszkują na terenie Miasta 
Ustroń. 

Ustrońską Kartę PSZOK dla nieruchomości niezamieszkałych można 
wyrobić w Wydziale Podatków Lokalnych i Opłat. 

PSZOK MA NOWE LIMITY I ZASADY PRZYJMOWANIA ODPADÓW
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USTROŃSKA DLA SENIORA
PARAFIA EWANGELICKA
Spotkania emerytów odbywają się  
w ostatnią środę miesiąca godz. 10.00. 

POLSKI ZWIĄZEK 
EMERYTÓW

Spotkania: każda środa miesiąca, godz. 
10.00 – sala lustrzana Miejski Dom Kul-
tury „Prażakówka”, ul. Daszyńskiego 28, 
tel. kontaktowy 33 854 29 06. 

PARAFIA KATOLICKA
ŚW. KLEMENSA

Spotkania odbywają się w ostatni 
poniedziałek miesiąca po mszy św.  
w intencji seniorów,  godz. 8.30 w salkach 
parafialnych. 

SENIORZY
W HERMANICACH

Spotkania seniorów w Parafii pw. Matki Bo-
skiej Królowej Polski w Hermanicach: czwar-
ta sobota miesiąca po mszy św. godz. 10.00. 
 

Spotkania Rady Seniorów Miasta Ustroń: 
każdy drugi poniedziałek miesiąca, godz. 
14.00 w Urzędzie Miasta.

*    

KLUB SENIORA
Klub znajduje się w przyziemiu Szko-
ły Podstawowej nr 1, czynny we wtor-
ki i środy 9.00 do 12.00. Do dyspozy-
cji jest kącik kawowy, telewizor, książ-
ki, gry planszowe, stół do gry w pił-
karzyki. W godzinach otwarcia Klu-
bu Seniora odbywać się będą zajęcia  
z kaligrafii (wtorek) i warsztaty literackie 
(środa).      Rada Seniorów Miasta Ustroń 

Uniwersytet Trzeciego Wieku – Funda-
cja ESPRIT, siedziba ul. Daszyńskiego  
2, tel. 606 486 333. 

*    *    

Wokół Parkowej...
W ostatnim czasie, w mediach społecznościowych, ukazała się 

oferta mieszkań wybudowanych w malowniczym centrum miasta 
Ustroń w sąsiedztwie parku kuracyjnego, tężni solankowej, sta-
wu kajakowego, Muzeum Ustrońskiego. W ślad za ogłoszeniem, 
także w mediach społecznościowych, pojawiły się przeróżne 

komentarze, między innymi z bardzo charakterystycznymi okre-
śleniami mieszkań jako „króliczoki”, inwestora jako patodewe-
lopera, inwestycji jako betonozy, drugiego Manhatanu no  
i oczywiście ze znamienną, straszącą mieszkańców, wysokością 
30 m. Co spostrzegawczy zauważyli na prezentowanej wizuali-
zacji brak sylwetki charakterystycznej sali bankietowej niegdy-
siejszego Hotelu Kuracyjnego, późniejszej restauracji Parkowa 
no i wreszcie Hotelu Ustroń, który przez lata funkcjonował na 
hotelarskiej mapie regionu. Szczególnie z restauracją Parkowa 
kilka pokoleń Ustroniaków ma pozytywne skojarzenia i miłe 
wspomnienia z imprez, dancingów, balów i przyjęć. Nie wątpię, 
że wiele ustrońskich małżeństw poznało się właśnie w Parkowej. 
Tam także odbywały się wesela, imprezy zakładowe i integracyj-
ne. Przez ostatnie lata ten historyczny obiekt bardzo podupadał 
a jego stan zagrażał zawaleniem. Podwórko i obejście było 
również w bardzo złym stanie, mimo tak prestiżowej lokalizacji. 
Kilka lat temu Ustroń obiegła informacja, że były hotel oraz 
przyległy teren został zakupiony przez inwestora, który pragnie 
wskrzesić obiekt i go wyremontować. Nie pamiętam już dokład-
nych dat ale Rada Miasta Ustroń podjęła uchwałę o przystąpie-
niu do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla centrum Ustronia jako odpowiedź na liczne 
wnioski mieszkańców związanych z koniecznością uporządko-
wania przestrzennego centrum miasta. Roboczo ten plan został 
nazwany „centrum 1”. Podejrzewam, że wnioski do nowego 
planu złożył również nabywca hotelu i działki tak aby mógł zre-
alizować inwestycje, którą widzimy dziś na wizualizacji. Warto 
wspomnieć, że stary plan zagospodarowania przestrzennego, 
który obowiązywał do momentu uchwalenia nowego planu rów-
nież dopuszczał zabudowę terenu wokół byłego hotelu aczkolwiek 
na obecną chwilę nie posiadam wiedzy co do szczegółów zapisów 
czyli wysokości, parametrów etc. Procedowany plan zagospo-
darowania przestrzennego napotkał jednak na sprzeciw ze stro-
ny Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, dotyczący sposobu 
zagospodarowania właśnie terenu wokół byłego Hotelu Kura-
cyjnego i jego samego. Uwagi konserwatora wynikały ze stano-
wiska przekazanego przez ustrońskie Stowarzyszenie Miłośników 
Kuźni Ustroń. To członkowie tego stowarzyszenia zauważyli, że 
miejsce to powinno mieć charakter historyczny i być chronione. 

LIST DO REDAKCJI

ZAJĘCIA 
DLA SENIORÓW

Ciekawa oferta dla seniorów! Zapisy 
od 7 stycznia 2025 r.! Fundacja Esprit,  
w ramach której działa ustroński Uni-
wersytet Trzeciego Wieku, rozpocznie 
realizację bezpłatnych zajęć w ramach 
projektu unijnego pt. „Drobne zmiany – 
wielkie przemiany”. Obejmować on będzie 
m.in. zajęcia z jogi, na zdrowy kręgosłup, 
aerobik w basenie, taniec liniowy, trening 
pamięci, spotkanie z piosenką, spotkanie z 
pędzlem, obsługa komputerów. Oferta dla 
mieszkańców Ustronia lub Hażlacha albo 
osób pracujących w Ustroniu lub Hażlachu, 
mających w momencie wejścia do projektu 
ukończone 60 lat. Informacje i dokumenty 
rekrutacyjne dostępne są w Fundacji Esprit 
lub u liderów UTW. Projekt współfinanso-
wany jest ze środków Funduszu na Rzecz 
Sprawiedliwej Transformacji. 

*    

*    

Widok na nową inwestycję od strony Parku Kuracyjnego - wizualiza-
cja.                                                           Grafika z Facebooka inwestora
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Jako zwolennik dialogu społecznego zaproponowałem aby człon-
kowie stowarzyszenia spotkali się z architektem, który miał 
projektować wspomniane obiekty wokół muzeum aby spróbować 
wypracować wspólne stanowisko co do sposobu zagospodaro-
wania, co więcej, aby to stanowisko było również akceptowane 
przez służby konserwatorskie. I tak w Muzeum Ustrońskim od-
było się spotkanie, przy licznej reprezentacji członków Stowa-
rzyszenia Miłośników Kuźni Ustroń. Na wstępie spotkania pra-
cownicy Muzeum Ustrońskiego przedstawili historię i walory 
historyczne obiektów byłej łaźni, sali bankietowej i hotelu: 
zwrócili uwagę na rolę tego miejsca dla rozwoju Ustronia jako 
uzdrowiska, bowiem to właśnie tam odbyły się pierwsze kąpiele 
lecznicze dla schorowanych pracowników ustrońskich hut.  
W kolejnej części architekt omówił dokładnie co inwestor zamie-
rza wybudować, co zamierza wyburzyć, jak będzie to miejsce 
wyglądało po zakończonej inwestycji. W ramach spotkania 
członkowie stowarzyszenia mieli możliwość również zobaczenia 
budynków w środku: w jakim są stanie oraz jak bardzo moder-
nizacje przeprowadzone w latach dziewięćdziesiątych pozbawi-
ły wnętrza jakichkolwiek walorów historycznych, nawiązujących 
do wystroju z czasów powstania obiektów. Przez kolejne miesią-
ce odbywały się spotkania architekta już tylko z wytypowanymi 
przedstawicielami stowarzyszenia oraz z pracownikami Muzeum 
Ustrońskiego, podczas których architekt krok po kroku propo-
nował rozwiązania, na które przystawali zarówno przedstawi-
ciele stowarzyszenia jak i pracownicy muzeum. Warto podkreślić 
że w czasie spotkań wykorzystywano materiały archiwalne, 
które są w posiadaniu muzeum w tym głównie mapy i zdjęcia.  
W spotkaniach miałem zaszczyt i przyjemność uczestniczyć, 
jednak nie zabierałem głosu ze względu na brak wiedzy meryto-
rycznej w temacie architektury i odnowy zabytków. Chcę jedno-
cześnie zwrócić uwagę, że w spotkaniach uczestniczyła również 
pani Barbara Staniek-Siekierka późniejsza radna z okręgu  
w którym ma powstać inwestycja. Barbara Staniek-Siekierka 
znała wszystkie założenia koncepcji zagospodarowania terenu 
ale podobnie jak ja, nie zgłaszała żadnych uwag czy zastrzeżeń 
w trakcie prac zespołu. Moje zdanie na temat inwestycji przed-
stawiłem na pierwszym spotkaniu, kiedy zwróciłem uwagę, że 
tak ważny dla pamięci historycznej uzdrowiska Ustroń obiekt 
niszczeje i że należy przywrócić mu dawny blask z początku jego 
istnienia, podkreśliłem jednocześnie, że aby odnowić taki obiekt, 
ze względów finansowych, rozumiem potrzebę budowy obok 
niego obiektu wielorodzinnego z mieszkaniami, aby inwestycja 
mówiąc kolokwialnie “spinała się” ekonomicznie. Po wielu 
godzinach spotkań, rozmów, analiz architekt przygotował zaak-
ceptowaną przez zespół koncepcję i przedstawił ją Wojewódz-
kiemu Konserwatorowi Zabytków. Koncepcja ta przewidywała 
między innymi, że w budynku hotelu zostanie urządzona specjal-
na izba pamięci nawiązująca do początków uzdrowiska Ustroń 
i będzie przekazana na rzecz miasta i Muzeum Ustrońskiego, 
mniej więcej w miejscu sali bankietowej, czyli byłej restauracji 
Parkowa. Miała tam powstać instalacja imitująca salę z czasów 
jej budowy, natomiast na elewacji budynku, który będzie znaj-
dował się pomiędzy hotelem a muzeum miało być ewentualnie 
coś w rodzaju muralu czy też malowidła odzwierciedlającego 
nieistniejące łaźnie. Kluczowe było oczywiście ostatnie spotka-
nie zespołu z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków, w którym 
również brałem udział (przynajmniej w części, która odbyła się 
w miejscu inwestycji). Konserwator zabytków wraz z towarzy-
szącą osobą bardzo wnikliwie analizowali położenie inwestycji 
głównie ze względu na ochronę zieleni i drzew. Konserwator 
zgłosił swoje uwagi między innymi co do sposobu wykończenia 
dachu i innych detali byłego Hotelu Kuracyjnego. Osobiście 
zarówno pan konserwator jak i towarzysząca mu osoba zrobili 
na mnie bardzo pozytywne wrażenie wysokich kompetencji  
i wiedzy historycznej. Uważam, że konserwatora zabytków nie 
można podejrzewać o pobłażliwość czy niedopatrzenie po tak 
intensywnej i szczegółowej analizie zarówno starych budynków 
jak i koncepcji nowej zabudowy. I tak oto pokrótce wygląda 
ścieżka wypracowanego kompromisu. W lutym 2023 roku uchwa-
lono Plan miejscowy. Wśród nieuwzględnionych uwag do planu, 
nie było zgłoszeń dotyczących zabudowy terenu przy hotelu, co 
więcej, na sesji kierowane były wnioski o zmianę zapisów planu 
ale dla innych działek. Nosiłem się z zamiarem aby wspólnie  

O G Ł O S Z E N I E
Burmistrz Miasta Ustroń ogłasza konkurs ofert na najem loka-

lu użytkowego znajdującego się w Ustroniu przy ul. Rynek 2a/3  
o powierzchni użytkowej 18,54 m2 na czas oznaczony do 3 lat.

Cena wywoławcza czynszu najmu wynosi 45,00 zł/m2/m-c/
netto + podatek VAT.  

Oferta powinna zawierać:
• proponowaną wysokość czynszu najmu,
• opis proponowanej działalności.
Pisemne oferty należy składać w zaklejonej kopercie opa-

trzonej dopiskiem „konkurs ofert – najem lokalu przy ul. Rynek 
2a/3”, do dnia 20 stycznia 2025 r. do godz. 15 00 w biurze 
podawczym Urzędu Miasta lub pocztą na adres: Urząd Miasta 
Ustroń, ul. Rynek 1, 43 - 450 Ustroń.

Burmistrz Miasta Ustroń zastrzega sobie prawo niedokonania 
wyboru żadnej ze złożonych ofert.

Osoba wygrywająca konkurs oprócz czynszu najmu ponosić 
będzie opłaty za wodę, ścieki i energię elektryczną wg wskazań 
liczników oraz podatek od nieruchomości. Opłaty za wywóz 
śmieci najemca będzie regulował wg odrębnej umowy zawartej 
pomiędzy przewoźnikiem a najemcą.

Dodatkowe informacje w sprawie można uzyskać pod nu-
merem telefonu 33 8579321.

1/2025/2/R

z radną tego okręgu, panią Darią Staniek, zorganizować spot-
kanie mieszkańców z architektem i gremialnie przedstawić pla-
ny i koncepcję inwestorów. Niestety akurat w tym czasie wygasł 
mandat radnej i musiałem poczekać na wybór nowego przedsta-
wiciela lokalnej społeczności. W lipcu zaproponowałem nowej 
radnej Barbarze Staniek-Siekierka zorganizowanie takiego 
spotkania, tym bardziej, że znała temat od przysłowiowej “pod-
szewki”. Radna stwierdziła że mieszkańcy nie widzą w inwesty-
cji jakiegokolwiek zagrożenia, nie zgłaszali roszczeń czy preten-
sji. Opinia radnej była dla mnie wiążąca ze względu na fakt, iż 
była świeżo po kampanii wyborczej polegającej przecież głównie 
na spotkaniach i rozmowach z mieszkańcami, a ponadto wizua-
lizacje inwestycji były już prezentowane wcześniej w mediach. 
Czy Rezydencja Parkowa wpisze się w otoczenie parku i urba-
nistykę okolicznej przestrzeni czy Hotel Kuracyjny odzyska swój 
dawny klimat, czy powstaną akcenty przypominające dawną 
infrastrukturę, czy na dachach pojawi się bujna roślinność czy 
wreszcie nowi lokatorzy będą w stanie zaakceptować sąsiedztwo 
amfiteatru i innych czasami dość głośnych obiektów? Na odpo-
wiedzi będziemy musieli jeszcze poczekać. Szkoda, że aktywność 
społeczna, uwagi i głosy krytyki pojawiają się z niewielkim, 
aczkolwiek znaczącym, opóźnieniem.                    Marcin Janik

Prace wyburzeniowe Salonu Kuracyjnego, 10.12.2024 r. 
                                                                                Fot. A. Michałek  
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Przed kościołem stał samochód trans-
misyjny z charakterystycznym logo,  
a wewnątrz kilka kamer, obsługiwanych 
przez operatorów. Widać było też technika 
odpowiadającego za dźwięk, ale nic nie za-
kłócało nabożeństwa. Przed ołtarzem stali 
członkowie Ustrońskiego Chóru Ewan-
gelickiego i wokaliści, którzy wystąpili  
z nimi, realizując projekt „Adeste Fideles”. 
Ks. Dariusz Lerch powiedział:

– „Ujrzeliśmy chwałę jego, chwałę, 
jaką ma jedyny Syn od Ojca, pełne łaski 
 i prawdy” – tymi słowami hasła dzisiejszej 
drugiej niedzieli po Narodzeniu Pańskim 
z pierwszego rozdziału Ewangelii Jana. 
Witam was bracia i siostry zgromadzeni 
w kościele Apostoła Jakuba Starszego  
w Ustroniu. Witam wszystkich przed te-
lewizorami oraz tych, którzy oglądają nas 
na stronie internetowej. Bardzo się cie-
szę, że pierwsze niedzielne nabożeństwo  
w nowym roku transmitowane jest z Parafii 
Ewangelicko-Augsburskiej w Ustroniu. 
Niech Wszechmogący Bóg błogosławi 
nas wszystkich. Niech słowo Boże, które 
będzie tu dziś głoszone, odmienia nasze 
serca.

Czas nabożeństwa był ograniczony 
czasem antenowym, dlatego osoby, które 
chciały przystąpić do sakramentu Wie-
czerzy Pańskiej, zostały w kościele, gdyż 
spowiedź i komunia święta odbyły się 
wyjątkowo po nabożeństwie. Po ogłosze-
niach zgromadzeni wsłuchali się w pieśń 
„Adeste Fideles” (Przybądźcie Wierni)  
w opracowaniu Krzysztofa Grzeszczaka 
i wykonaniu Ustrońskiego Chóru Ewan-
gelickiego pod dyrekcją Szymona Sta-

niszewskiego. Po liturgii wstępnej pieśń 
„Emanuel” wykonała Estera Tomaszko 
przy akompaniamencie zasiadającej za 
organami Justyny Gazdy.

Proboszcz Lerch zapowiedział na ko-
niec, że w Parafii właśnie rozpoczyna 
się cykl modlitw o parafie ewangelickie  
w Polsce. Kościół ewangelicko-augsbur-
ski w naszym kraju ma 6 diecezji, 133 
parafie, w których służy 145 duchownych. 
W każdą niedzielę odbywać się będą mod-
litwy za poszczególne parafie. W niedzielę 
rozpoczynającą cykl wierni modlili się za 
cały kościół luterański w Polsce.

Po nabożeństwie zapytałam proboszcza 
ks. Dariusza Lercha, jak doszło do tego, 
że nabożeństwo transmitowane było 
właśnie z ustrońskiego kościoła.
Telewizja sama się do nas zgłosiła, zosta-
liśmy bowiem dostrzeżeni dzięki naszej 
aktywności w internecie i w mediach spo-
łecznościowych. Rzeczywiście staramy 
się wykorzystywać współczesne ścieżki 
komunikacji, by być blisko z naszymi 
parafianami, ale też docierać do wiernych  
w Polsce i na świecie, m.in. transmitujemy 
online nabożeństwa. Telewizja stwier-
dziła, że chce rozpocząć nabożeństwa  
w nowym roku właśnie w Ustroniu. Takie 
transmisje odbywają się na antenie co 
kilka miesięcy z różnych parafii w Polsce.
Czy obecność kamer i świadomość 
transmisji telewizyjnej miała wpływ na 
prowadzenie nabożeństwa?
Miałem przypięty dodatkowy mikrofon 
i słuchawkę w uchu, która co jakiś czas 
mi wypadała. Ze słuchawki dobiegały 

informacje o czasie, jaki pozostał do końca 
transmisji. Telewizja miała go wyliczony 
co do sekundy, a te płynęły nieubłaganie. 
Gdybyśmy nie skończyli nabożeństwa 
o czasie, to przekaz zostałby po prostu 
przerwany i widzowie nie mogliby uczest-
niczyć w nim do końca. Chór miał jeszcze  
drugi raz wystąpić, byli przygotowani, 
ale pokazałem im dyskretnie, że jednak 
czasowo się nie zmieścimy.
Chór stanowił wyjątkową oprawę na-
bożeństwa, ale wiemy, że nie tylko jego 
członkowie śpiewali dzisiejszego dnia.
Chór liczy 38 chórzystów, a dzisiaj wy-
stąpiło ponad 50 osób. Stało się tak, gdyż 
w grudniu realizowaliśmy taki ciekawy 
projekt „Adeste Fideles”. Dostaliśmy nuty 
kolędy pod tym tytułem od Krzysztofa 
Grzeszczaka i zachęciliśmy parafian, by 
przychodzili, kto oczywiście chce i czuje 
się na siłach, na część próby chóru, żeby 
uczyć się tej kolędy. Zainteresowanie 
było duże, a 5 osób z tych dochodzących 
postanowiło dołączyć do chóru. Premiera 
pieśni miała miejsce na jutrzni w Boże 
Narodzenie i wówczas akompaniował nam 
na organach Paweł Zeligman.
Dużo emocji towarzyszyło księdzu pro-
boszczowi podczas tego nabożeństwa?
Nie da się ukryć. Z jednej strony prowa-
dziłem nabożeństwo dla naszych wiernych 
jak każdej niedzieli, z drugiej nie dało się 
nie myśleć o transmisji. Miałem nadzie-
ję, że nie będzie to aż tak znaczące, bo 
jesteśmy już trochę przyzwyczajeni do 
kamery, transmitujemy nabożeństwa na 
naszym kanale YouTube, ale to jest jed-
nak coś innego. W sieci ogląda nas 500, 
600 czy nawet 1000 osób, ale za sprawą 
TVP Kultura zasięg jest dużo większy. 
Widzę kontem oka, że telefon wciąż się 
rozświetla, więc pewnie zaraz dowiem 
się, jaki był odbiór zarówno w kraju, jak  
i za granicą. Cieszę się i jestem dumny, że 
nasze modlitwy i pieśni popłynęły w eter 
w tę pierwszą niedzielę 2025 roku właśnie 
z Ustronia.                       Monika Niemiec

Nagranie nabożeństwa można obejrzeć 
na kanale YouTube. 

NABOŻEŃSTWO W TVP
Niedzielne nabożeństwa w kościele ewangelickim Apostoła Jakuba Starszego  
w Ustroniu odbywają się tradycyjnie o godz. 8.30, ale 5 stycznia wierni przybyli 
do świątyni na godz. 8. Stało się tak dlatego, że nabożeństwo transmitowała tele-
wizja. Na antenie TVP Kultura widzowie w całym kraju oraz abonenci zza granicy 
mogli modlić się z ustrońskimi parafianami i wspólnie z nimi słuchać Słowa Bożego. 
Nabożeństwo prowadził proboszcz Parafii Ewangelicko-Augsburskiej w Ustroniu ks. 
Dariusz Lerch oraz wikariusz ks. Zbigniew Obracaj. 

Ani kamery, ani technicy, ani dźwiękowcy nie zakłócali nabożeństwa, choć pilnowali czasu transmisji.                                Fot. M. Niemiec
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Z TYM TEŻ 
SOBIE PORADZIMY

28 grudnia strażnica OSP Lipowiec 
rozbrzmiewała wesołym gwarem, powita-
niami, życzeniami, pytaniami o zdrowie, 
rodzinę, wydarzenia, które miały miejsce 
od ostatniego spotkania. Niektóre panie 
pozostają w większej zażyłości, inne 
widzą się „raz na ruski rok”, ale każde 
spotkanie dostarcza im dużo wrażeń. 
Zwłaszcza gdy można wspólnie zjeść 
obiad, raczyć się ciastami, popijać kawkę, 
a nawet potańczyć przy muzyce na żywo. 
Nie można zapominać o życzeniach dla 
pań, które obchodziły w ciągu roku okrą-
głe urodziny, i wspomnieniach ciekawych 
wydarzeń, w których brało się udział  
w 2024 roku. 

Przypomniała je przewodnicząca KGW 
Lipowiec Olga Kisiała, która tym razem 
wystąpiła w kompletnym stroju cieszyń-
skim, ozdobionym tradycyjną biżuterią. 
Został zakupiony z Budżetu Obywa-
telskiego razem z dwoma innym, choć  
z powodu wysokich kosztów są one bez 
dodatków. Panie z KGW będą zakładać 
stroje na konkursy i oficjalne okazje, będą 
mogły organizować zajęcia na ich temat 
dla dzieci i młodzieży. W ramach BO od-
były się też warsztaty z zakresu ziołolecz-
nictwa i kulturoznawstwa w agroturystyce 
„U Gazdy” w Wiśle Głębcach. 

W sprawozdaniu przewodniczącej jak 
zawsze były informacje o wypoczynku, 
rekreacji, zabawie oraz o działaniach na 
rzecz Koła, lokalnej społeczności i Ustro-
nia. Do tych drugich należy – wykonywa-

nie i strojenie wieńca adwentowego dla 
miasta, smażenie pączków dla Estrady 
Regionalnej „Równica”, pieczenie bożo-
narodzeniowych ciasteczek i wielkanoc-
nych ciast z dziećmi z Przedszkola nr 1  
i Przedszkola nr 2, wspólne pieczenie cie-
szyńskich ciasteczek, organizacja Wigilij-
ki Seniorów Lipowca, reprezentowanie 
Ustronia w mieście partnerskim Hajdun-
anas na Węgrzech podczas Międzynaro-
dowych Mistrzostw Żniwiarzy, udział w 8. 
Międzynarodowej Wystawie Produktów 
Regionalnych, tworzenie wieńców dożyn-
kowych, pieczenie kołaczy na Ustroński 

W świąteczno-noworocznej atmosferze odbyło się walne zebranie sprawozdawcze 
Koła Gospodyń Wiejskich w Ustroniu Lipowcu. Jest ono jednym z najliczniejszych 
kół w powiecie cieszyńskim i szczyci się tym, że integruje pokolenia. Na zebraniu 
swoją obecność zaznaczyła rezolutna prawie siedmiolatka Hania Czerwiakowska, 
były najstarsze członkinie 97-letnia Maria Marianek i 95-letnia Marianna Kiełbicka, 
a także prawie 50 innych pań w każdym wieku. Władze miasta reprezentowała 
radna Bożena Piwowar. 

Torg, udział w korowodzie dożynkowym, 
dekoracja kościoła na mszę żniwną przez 
Marię Marianek, pieczenie kołaczy na 
odpust w Parafii Podwyższenia Krzyża 
Świętego. W tym miejscu Olga Kisiała 
przypomniała, że odpust odbył się we 
wrześniu, w dniu nadejścia powodzi, 
ale mimo dramatycznych okoliczności 
paniom udało się sprzedać wszystkie wy-
pieki. Warto też wspomnieć o wizycie w 
Centrum Seniora Juhas w Ustroniu oraz 
udziale w warsztatach „Bezpieczny Se-
nior” w ramach rządowego Programu na 
rzecz Osób Starszych „Aktywni+”. 

Odpoczynek i rozrywki członkinie 
koła zapewniły sobie podczas wyjaz-
du do Rowów nad morzem, wycieczki 
na polskie Malediwy, na zamek Rab-
sztyn i do Olkusza, podczas pobytu 
w Ustce, biesiady w Pubie pod Becz-
ką, wycieczki do Czech ze zwiedza-
niem fabryki „Marlenka”, Frydka Mistka  
i parku etnograficznego. 

Marianna Kiełbicka w rozmowie z Marią Marianek (w środku zdjęcia). Za nimi córki: Bo-
żena Piwowar (z lewej strony) i Henryka Chrapek (z prawej). W tle przewodnicząca Koła  
z wnuczką.                                                                                                     Fot. M. Niemiec

Na zebraniu panie wspominały wspólną pracę i zabawę.                              Fot. M. Niemiec

To tylko część działań Koła Gospo-
dyń Wiejskich w Lipowcu, wiele innych 
zdarzeń panie wspominały do wieczora 
i snuły też bogate plany na przyszłość. 
Jak powiedziała przewodnicząca Kisiała 
przyszedł czas na sformalizowanie funk-
cjonowania Koła, a dzięki temu sięgnię-
cie po dodatkowe środki na działalność.  
„Z tym też sobie poradzimy” – stwier-
dziła. Jej optymizm potwierdziło spra-
wozdanie finansowe przeczytane przez 
skarbniczkę Koła Danutę Heller i stan 
konta, który napawał dumą z dobrze prze-
pracowanego roku.          Monika Niemiec

Urodzinowy poczęstunek.    Fot. M. Niemiec 
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Salman Rushdie – „Nóż. Rozważania po próbie 
zabójstwa”

12 sierpnia 2022, podczas jednego  
z wykładu, jaki miał wygłosić, Sal-
man Rushdie został zaatakowany  
i kilkanaście razy dźgnięty nożem. 
W wyniku zamachu autor słynnych 
"Dzieci północy" oraz głośnych "Sza-
tańskich wersetów" stracił prawe oko 
oraz władzę w jednej ręce. Ta książka 
to bardzo intymny i szczegółowy zapis 
wspomnień z chwili  zamachu oraz 
długiej i bolesnej rekonwalescencji.

Małgorzata Sidz – „Mądre matki, dobre żony. 
Kobiety w Korei 
Południowej”

Autorka poprzez głębokie rozmowy 
z koreańskimi kobietami przybliża 
nieznany dotąd obraz życia co-
dziennego w Korei Południowej. 
Jej bohaterki szukają swojego 
miejsca wśród konserwatywnych 
wartości. Ich historie to opowieści 
o młodości i starości, rodzinie i pra-
cy, ale też o koreańskiej tradycji, 
historii, wojnie, diasporze. 

 BIBLIOTEKA   POLECA 

Wypożyczalnia dla Dorosłych: Poniedziałek 8.00-15.00, Wtorek 8.00-15.00, Środa 8.00-18.00, Piątek 8.00-18.00, Sobota 8.00-12.00 / 
Oddział dla Dzieci: Poniedziałek 8.00-15.00, Wtorek 8.00-15.00, Środa 11.00-18.00, Piątek 8.00-18.00, Sobota 8.00-12.00 / 

Otwarta dla użytkowników jest też Czytelnia (w ograniczonym zakresie) w godzinach pracy Oddziału dla Dzieci.

w budżecie na rok 2024. Uchwałę przyjęto 
jednogłośnie po wcześniejszym zrefero-
waniu jej projektu przez skarbnik miasta 
Agatę Markiewicz, która mówiła m.in.  
o zwiększeniu dochodów o 3.174.989,83 
zł. W tej kwocie 3.141.944 zł pocho-
dzi od państwa z tytułu dodatkowych 
środków dla samorządów, przyznanych 
gminom proporcjonalnie do wpływów  
z podatku dochodowego od osób fizycz-
nych. Zastrzyk środków dla samorządów 
pochodzących z budżetu państwa nazy-
wany jest „kroplówką”. Opinia Komisji 
Budżetu i Przestrzegania Prawa RMU 
wyrażona przez przewodniczącą Komisji 
Bożenę Piwowar była pozytywna, tak 
samo jak Komisji Koordynacyjnej, o czym 
poinformował przewodniczący RMU. 

 
EKWIWALENT DLA DRUHÓW

Zgodnie z ustawą o ochotniczych stra-
żach pożarnych rada gminy ustala ekwi-
walent dla strażaków ochotników nie 
rzadziej niż raz na dwa lata. Naczelnik 
Wydziału Spraw Obywatelskich i Zarzą-
dzania Kryzysowego Urzędu Miasta Alicja 
Żyła wyjaśniła, że ostatnia taka regulacja 
miała miejsce rok temu i uchwalono wtedy 
podwyżkę o 1 złoty. Po roku zapropono-
wano wzrost stawki o 2 zł, czyli z 16 zł na 
18 zł za każdą rozpoczętą godzinę udziału 
w działaniach ratowniczych i z 11 zł na 13 
zł za każdą rozpoczęta godzinę udziału 
w szkoleniu pożarniczym lub ćwicze-
niach organizowanych przez Państwową 
Straż Pożarną. Naczelnik Żyła dodała, że 
uchwała została przygotowana na wniosek 

(cd. ze  str. 1)

BUDŻETOWE ZACISKANIE PASA

Zarządu Oddziału Miejskiego OSP RP 
w Ustroniu, który zwrócił się z prośbą, 
aby ekwiwalent sukcesywnie podnosić, 
do czego miasto się przychyla. Prze-
wodniczący Kubok dodał, że cała Rada 
Miasta popiera kierunek podnoszenia 
ekwiwalentu, będzie się starać rokrocznie 
podejmować ten temat i podnosić kwoty. 
Potwierdzili to radni jednomyślnym przy-
jęciem uchwały. 

PIASEK DLA MIESZKAŃCÓW
Jednogłośnie przyjęta została również 

uchwała uznająca, że petycja Marcina Jani-
ka skierowana do Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji RMU zasługuje na uwzględnienie. 
Temat petycji i uzasadnienie przedstawił 
członek Komisji radny Sławomir Haratyk, 
który wyjaśnił, że petycja dotyczyła dzia-
łań związanych z zapobieganiem skutków 
intensywnych opadów deszczu, nawałnic, 
powodzi i podtopień, w tym wyznaczenia 
czterech lub więcej miejsc rozlokowania 
w różnych częściach miasta z dostępem 
do piasku oraz innych urządzeń (łopaty, 
napełniacze lub ładowarki). Komisja usta-
liła, że petycja z dnia 25 września 2024 r., 
spełnia wymagania formalne i że została 
wniesiona w interesie publicznym. Pozy-
tywną opinię wydał komendant Powiato-
wej Straży Pożarnej w Cieszynie. 

OSZCZĘDNOŚCI DLA SPŁATY
Dopiero na samym końcu sesji uchwały 

budżetowe omówiła skarbnik Markiewicz, 
która powiedziała, że zgodnie z projektem 
Wieloletniej Prognozy Finansowej ostat-
nie zobowiązanie zwrotne zostanie zaciąg-
nięte w 2025 roku, a dług miasta zostanie 
spłacony w roku 2035. Skarbnik odniosła 
się do opinii Regionalnej Izby Obrachun-
kowej na temat projektu budżetu, która jest 
pozytywna zawiera jednak zastrzeżenia:

– Kłopot polega na tym, że miasto wy-
kazuje swoje zadłużenie na bardzo dużym 
poziomie – referowała Agata Markiewicz. 
– Wskazano nam również tutaj, że jest na 
9. niechlubnym miejscu w województwie  

Na sesji było wielu gości, a wśród nich mistrzowie sportu i kultury.                Fot. M. Niemiec



9 stycznia 2025 r.    11

Dzień dobry. 
Ostatnio spacerując po Ustroniu zauważyłem, że wzdłuż tzw. 

alei głogowej przy ulicy Daszyńskiego posadzono kilkanaście 
dębów w bliskiej od siebie odległości. Nie znam się na gatun-
kach drzew, ale mam, być może błędne przekonanie, że decyzja 
o ich posadzeniu nie była do końca przemyślana. Wyrosną z tego 
duże drzewa, które z czasem zasłonią widok na pasmo Równi-
cy mieszkańcom bloku nr 4 Osiedla Cieszyńskiego. Ponadto 
drzewa te moim zdaniem kompletnie w tym miejscu nie pasują. 
Kiedy urosną całkowicie przytłoczą tę niewielką alejkę. Czy nie 
należało posadzić tam nowych, niedużych drzew podobnych do 
dotychczasowych a może takich samych jako uzupełnienie tych, 
które z różnych względów zostały usunięte? Wydaje mi się, że 
posadzenie tych dębów nie było dobrym pomysłem.

                                            Nazwisko do wiadomości redakcji

LIST DO REDAKCJI

śląskim, jeżeli chodzi o poziom zadłużenia, 
a co za tym idzie, miasto w tym momencie 
ma dosyć małe zdolności finansowe, jeżeli 
chodzi o inwestowanie w wydatki, przede 
wszystkim majątkowe. Chciałam tutaj za-
znaczyć, że projekt budżetu na rok 2024 
zakładał deficyt w wysokości 18 milionów 
złotych, natomiast przy tej propozycji na 
rok 2025 ten poziom zmalał do 10 milio-
nów. Natomiast jeżeli chodzi o nadwyżkę 
operacyjną, która jest tutaj niezmiernie 
istotnym takim wskaźnikiem poziomu 
zdolności finansowej miasta, to w roku 
2024 w planie było tej nadwyżki operacyj-
nej minus 6 milionów zł. To było bardzo 
niepokojące, zresztą jest to też również  
w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
zaznaczone. Natomiast plan 2025 roku za-
kłada nadwyżkę operacyjną już w plusie, 
czyli 1.179.000 zł i to jest dobra jakby wia-
domość. Natomiast Szanowni Państwo, 
my będziemy musieli troszeczkę zacisnąć 
pasa. Wiem, że to jest okres świąteczny, 
ale należy to po prostu wypowiedzieć, 
dlatego, że niezmiernie istotne jest to, że 
musimy mieć więcej dochodów bieżących 
niż wydatków bieżących. (…) Niemniej 
jednak chciałam jeszcze też nadmienić  
i odnieść się jeszcze do budżetu 2024, 
gdzie było zaplanowane zadłużenie mia-
sta na poziomie 14 milionów. Niestety nie 
udało się tego zatrzymać, ale mogę powie-
dzieć pozytywnie, że zadłużenie wzrosło 
tylko o 7 milionów, nie o całe 14. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu  
i Przestrzegania Prawa RMU Bożena Pi-
wowar poinformowała, że Komisja nie wy-
pracowała opinii. Za projektem uchwały  
w sprawie WPF dwóch radnych głoso-
wało za i dwóch przeciw. Przewodniczą-
cy Kubok powiedział następnie, że po 
uwzględnieniu propozycji Rady i prze-
kuciu ich w autopoprawki, pozytywną 
opinię wyraziła Komisja Koordynacyjna.  
W dyskusji o głos poprosił przewodniczą-
cy Zarządu Osiedla Nierodzim i zapytał  
o kanalizację na ul. Chałupniczej i inwesty-
cje oświetleniowe na ul. Granicznej oraz 
na skrzyżowaniu ul. Katowickiej ze Żwi-
rową, których nie znalazł ani w projekcie 
budżetu, ani w WPF. Skarbik Markiewicz 
powiedziała, że z powodu trudnej sytuacji 
finansowej, na razie te inwestycje nie będą 
realizowane, ale jeżeli zaciśniemy pasa, to 
sukcesywnie zadania będą wprowadzane 

do budżetu. Wszyscy radni zagłosowali 
za przyjęciem uchwały w sprawie WPF. 

Przy okazji omawiania uchwały budże-
towej skarbnik odniosła się do nadwyżki 
budżetowej, która na początku 2024 roku 
wynosiła 8 mln zł, ale w przeciągu 5 mie-
sięcy została zmniejszona do 1,8 mln zł. 
Nadwyżka ta nie została wykorzystana 
na spłatę długu, na co wskazuje RIO. Na 
temat projektu uchwały budżetowej opinie 
Komisji Budżetowej i Komisji Koordyna-
cyjnej były analogiczne do poprzednich. 
W czasie przeznaczonym na dyskusje 
nad projektem uchwały głos zabrał rad-
ny Paweł Waszek, który poinformował, 
że miała być zaproponowana poprawka 
dotycząca upoważnień burmistrza, ale  
w toku dyskusji na posiedzeniu Komi-
sji Koordynacyjnej i na prośbę skarbnik 
miasta radni odstąpili na razie od wpro-
wadzenia zmian. Radny Waszek wyraził 
nadzieję, że to będzie wyraźny sygnał, że 
radni chcą, by współpraca układała się jak 
najlepiej dla dobra mieszkańców.

DOTACJE DLA JEDNOSTEK
Uchwała budżetowa zawiera załączniki 

m.in. z dotacjami planowanymi do udzie-
lenia przez Miasto Ustroń w 2025 roku (w 
sumie: 9.358.884,91). Poniżej szczegóły.  

Dotacje dla jednostek sektora finansów 
publicznych (w sumie: 4.772.797 zł):

– dotacje podmiotowe (w sumie: 
3.670.900 zł) – Miejski Dom Kultury 
„Prażakówka”: 1.721.000 zł, Miejska Bi-
blioteka Publiczna: 1.085.700 zł, Muzeum 
Ustrońskie 864.200 zł;

– dotacje celowe (w sumie: 1.086.897) 
– pomoc finansowa dla Powiatu Cieszyń-
skiego z przeznaczeniem na dofinansowa-
nie powiatowego transportu zbiorowego: 
126.000 zł, pomoc finansowa dla Powiatu 
Cieszyńskiego z przeznaczeniem na wy-
konanie nowej nawierzchni na ul. Dwor-
cowej: 150.000 zł, pomoc finansowa dla 
Powiatu Cieszyńskiego z przeznaczeniem 
na wykonanie nowej nawierzchni na ul. 
Równica: 600.000 zł, pomoc finansowa 
dla Powiatu Cieszyńskiego z przeznacze-
niem na wykonanie nowej nawierzchni na 
ul. Wiejskiej: 150.000 zł, pomoc finanso-
wa dla Powiatu Cieszyńskiego na prowa-
dzenie Ośrodka Wsparcia dla Osób Do-
tkniętych Przemocą w Rodzinie: 26.000 zł, 
pomoc finansowa dla miasta Bielsko-Biała 

na prowadzenie Ośrodka Przeciwdziała-
nia Problemom Alkoholowym w zakresie 
przyjmowania osób w stanie nietrzeźwości 
z terenu Miasta Ustroń: 34.897 zł; 

– dotacje na podstawie innych ustaw  
(w sumie: 15.000 zł) – wpłaty dla innych 
samorządów z tytułu uczęszczania ucz-
niów będących mieszkańcami Ustronia na 
naukę religii w innych gminach: 15.000 zł.

Dotacje dla jednostek spoza sek-
tora finansów publicznych (w sumie: 
4.586.087,91 zł):

– dotacje podmiotowe (w sumie: 
2.283.600 zł) – przedszkole niepubliczne 
„Chatka Puchatka”: 2.283.600 zł;

– dotacje celowe (w sumie: 2.302.487,91 
zł) – pomoc finansowa dla Spółki Wodnej 
Młynówki Ustrońskiej na remont koryta 
cieku: 30.000 zł, pomoc finansowa dla 
Miejskiej Spółki Wodnej na bieżące utrzy-
manie wód i urządzeń wodnych: 30.000 
zł, partycypacja w realizacji inwestycji 
pn. „Rewitalizacja linii kolejowej nr 190 
na odcinku Skoczów – Bielsko-Biała jako 
niezbędny element połączenia Śląska 
Cieszyńskiego z Krakowem”: 3.487,91 
zł, prowadzenie Miejskiej Informacji Tu-
rystycznej: 300.000 zł, dofinansowanie 
zakupu quada dla OSP Centrum: 15.000 
zł, dofinansowanie zakupu samochodu 
pożarniczego lekkiego dla OSP Nierodzim 
200.000 zł, prowadzenie zajęć dla senio-
rów: 9.000 zł, prowadzenie zajęć edukacyj-
nych dla dzieci i młodzieży: 9.000 zł, ini-
cjatywy na rzecz przeciwdziałania i zwal-
czania skutków problemów alkoholowych  
w środowiskach społecznych: 691.000 zł, 
zorganizowanie pomocy żywnościowej 
w mieście: 45.000 zł, prowadzenie dzia-
łalności terapeutycznych z dziećmi, doro-
słymi posiadającymi niepełnosprawności: 
100.000 zł, ograniczenie niskiej emisji  
w budynkach jednorodzinnych w mieście 
Ustroń – etap XVI: 210.000 zł, organiza-
cja życia kulturalnego w mieście: 110.000 
zł, wspieranie i upowszechnianie kultury 
fizycznej i sportu: 550.000 zł. 

W kolejnym numerze napiszemy, jakie 
inwestycje zostały zaplanowane w bu-
dżecie na 2025 rok i o planie wydatków 
związanych z realizacją Budżetu Obywa-
telskiego. 

Obszerniejsza relacja z wypowiedziami 
przewodniczącego Kuboka i burmistrza 
Sztefka na ustronska.pl   Monika Niemiec



12                                                                                                        9 stycznia 2025 r.

PRZYJEMNE Z POŻYTECZNYM
9 grudnia uczniowie Szkoły Podstawowej nr 5 odwiedzili  

Śląski Festiwal Nauki w Katowicach. Wyjazd ten z pewnością 
połączył elementy nauki i zabawy. Atrakcyjna propozycja organi-
zatorów imprezy skierowana była do dzieci  w różnych grupach 
wiekowych. Tak więc starsi mogli dowiedzieć się, jak zapro-
jektować innowację, z zainteresowaniem wysłuchać wykładów 
z historii; poznać sylwetkę króla Ludwika XIV, jak i zapoznać 
się z dziedzictwem poprzemysłowym współczesnej Europy, zaś 
młodsi wzięli udział w warsztatach dotyczących radzenia sobie 
z przemocą słowną. Niezwykła atmosfera tej imprezy, ciekawe 
wykłady i warsztaty, fantastyczne okazy fauny i flory wystawia-
ne na różnych stanowiskach z pewnością rozpaliły ciekawość  
i emocje uczniów oraz stały się zachętą do dalszych poszukiwań 
i pogłębiania wiedzy już na własną rękę. Bez wątpienia Katowi-
ce zasłużyły na miano Miasta Nauki, choć do tego przyczynili 
się także nasi uczniowie. W trakcie imprezy odbyło się bowiem 
Dyktando Śląskiego Festiwalu Nauki dla Uczniów. Wzięli w nim 
udział uczniowie klas 7-8, a w trakcie zmagań konkursowych 
musieli wykazać się  ponadprzecietną znajomością zasad popraw-
nej pisowni. Finalistką konkursu została nasza uczennica Hanna 
Hałat, która zdobyła pierwsze miejsce, pokonując bardzo liczną 
konkurencję uczestników z różnych szkół z całej Polski. Wielkie 
brawa należą się również naszej koleżance – Agacie Szajter, która 
zorganizowała wyjazd dzieci na tę imprezę. 

                                                                            Anna Rybicka

MATEMATYCZNE SUKCESY
Kolejny raz uczniowie Szkoły Podstawowej nr 1 potwierdzili 

swoje matematyczne zdolności. Troje uczniów klas ósmych: Zofia 
Malec, Jagoda Wawrzyniak i Mateusz Lipowczan zakwalifikowali 
się do trzeciego – najwyższego stopnia Wojewódzkiego Konkursu 
Przedmiotowego z Matematyki. W marcu będziemy trzymać za 
nich kciuki na etapie finałowym. Mateusz Lipowczan zakwalifi-
kował się również do drugiego etapu Olimpiady Matematycznej 
Juniorów. Nie jest to jego debiut, w ubiegłym roku szkolnym 
będąc w klasie siódmej osiągnął ten sam poziom. Mamy nadzieję, 
że w styczniu zmierzy się zwycięsko z zawodami drugiego stop-
nia tej trudnej ogólnopolskiej olimpiady. To nie koniec sukcesów 
naszych uczniów. Po raz kolejny wystartowali w Ogólnopolskim 
Konkursie Matematyczno-Informatycznym dla uczniów klas 4-8 
SP „InstaLogik” edycja VI. Tym razem uczniowie: Barbara He-
lios z klasy VII, ósmoklasiści Zofia Malec, Szymon Mynarz oraz 
Mateusz Lipowczan zakwalifikowali się do trzeciego, finałowego 
etapu tego konkursu. We wszystkich tych konkursach niezmien-
nie powtarza się jedno nazwisko – Mateusza Lipowczana. Jest 
to uczeń, który od kilku lat niestrudzenie osiąga coraz większe 
sukcesy nie tylko w konkursach matematycznych, ale również 
fotograficznych, szachowych oraz w rywalizacji sportowej. Więk-
szość naszych bohaterów opuści mury szkoły za kilka miesięcy, 
czekamy na ich następców z klas młodszych, a naszej zdolnej 
piątce życzymy sukcesów na kolejnych etapach matematycznej 
rywalizacji.                                          K. Szewieczek, K. Bystroń

Kościół Betel w Ustroniu urządził Charytatywny Koncert 
Noworoczny, który odbył się 1 stycznia na rzecz ustronianki 
zamieszkałej na Osiedlu Cieszyńskim Małgorzaty Kawulok, 
zeszłorocznej  dwukrotnej złotej medalistki 52. Paralekkoatle-
tycznych Mistrzostw Polski. Podczas pięknego koncertu zespo-
łu „MIRRA” była możliwość wsparcia finansowego remontu 
mieszkania Małgorzaty, w celu dostosowania go do jej stopnia 

WSPIERAJĄC MAŁGOSIĘ
Fot. L. Szkaradnik

niepełnosprawności (amputowane oba podudzia). Koncert po-
przedził słodki poczęstunek i wówczas Małgorzata witała się ze 
wszystkimi znajomymi, którzy licznie przybyli, by ją wspomóc. 
Było to urocze wydarzenie, przepełnione dobrą energią i prag-
nieniem pomocy osobie potrzebującej. Małgorzatę można też 
wesprzeć wpłacając datki na konto https://www.siepomaga.pl/
malgorzata-kawulok                                         Lidia Szkaradnik  

Fot. L. Szkaradnik
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W organizację zaangażowało się Koło 
Gospodyń Wiedeńskich na czele z prezes 
i współzałożycielką Koła Anną Szewczyk. 

Sobotnie popołudnie spędziliśmy z na-
szymi Rodakami przy obiedzie połączonym 
z kolędowaniem, recytowaniem polskich 
wierszy, dzieleniem się opłatkiem. Wie-
czorem udaliśmy się do Domu Muzyki 
na koncert The sounds of polish music.  
W niedzielę uczestniczyliśmy w mszy 
świętej w Kościele Polskim przy Rennwe-
gu. Czasu nie było wiele, ale udało nam 
się dać półgodzinny koncert dla tamtejszej 
Polonii. Towarzyszyły mu recytacje, prze-

łamaliśmy się opłatkiem z publicznością  
i przekazaliśmy sobie znak pokoju. 

Dziękujemy naszym solistom, recytato-
rom, kapeli za anielskie głosy, za muzykę, 
za cząstkę nieba na ziemi. Naszej pani 
dyrygent i jej mężowi za nawiązanie kon-
taktu z wiedeńską Polonią, zarządowi za 
zorganizowanie wyjazdu i Miastu Ustroń 
za zasponsorowanie przejazdu do Wiednia.                

                                        EL Czantoria

KONCERTY KOLĘD 
ESTRADY LUDOWEJ CZANTORIA 

12 stycznia o godz. 15.00 w Kościele 
Rzymskokatolickim pw. Jezusa Chry-
stusa Króla Wszechświata w Ustroniu 
Zawodziu, 

26 stycznia o godzinie 11.30 w Kościele 
Ewangelicko-Augsburskim ap. Jakuba 
Starszego w Ustroniu.

CZANTORIA 
W WIEDNIU

13 – 15 grudnia odbył się wyjazd dzięki 
przedsięwzięciu: Estrada Ludowa „Czan-
toria” dla Polonii w Austrii, dofinanso-
wanym przez Instytut Rozwoju Języka 
Polskiego ze środków Ministra Eduka-
cji Narodowej w ramach konkursu pn. 
„Wsparcie działań promujących język  
i kulturę polską na świecie”.

Koncerty kolęd są zawsze lubiane, a zwłasz-
cza gdy prezentuje je tak dobry chór jak 
„Ave”, działający przy kościele rzymsko-
katolickim św. Klemensa pod kierunkiem 
Alicji Adamczyk, toteż miłośnicy tego ze-
społu 4 stycznia zapełnili kościół a występ 
zachwycił wszystkich uczestników. Chór jak 
zwykle zaprezentował  różnorodny program,  
w którym zaśpiewano 19 najpiękniejszych 
kolęd i pastorałek w różnorodnej aranżacji. 
Po powitaniu obecnych przez Annę Puzoń 
pastorałkę „Idzie kolęda” zaśpiewała Patry-
cja Łukasik. Niektóre pieśni chór wykonał 
wielogłosowo, inne z udziałem solistów. 
Wzruszające śpiewne wyznanie „Mario, czy 
Ty wiesz” wykonała wokalistka Anna Puzoń, 
a jej najstarsza córka Zofia śpiewała i grała 
na flecie. Wśród solowych wykonawców 
znaleźli się też Adam Szcześniewski i Jan 
Sieklucki oraz czwórka małych dzieci Anny  
i Mariusza Puzoniów, który był odpowiedzial-
ny za aparaturę nagłaśniającą. Po zasłużonych 
brawach licznych obecnych na bis zaśpiewano 
„Bóg się rodzi” z udziałem publiczności,  
a proboszcz ks. Wiesław Bajger podziękował 
chórowi za niezwykłe zaangażowanie.         (ls)                                                         

14 grudnia w Koszalinie odbył się 40. 
Puchar Polski Karate Kyokushin. Ustroń 
reprezentowali: 

Adam Malina – w kategorii młodzików 
do 45 kg. W drodze do złotego medalu 
Adam stawał cztery razy na macie i wycho-
dził z każdego starcia zwycięsko. Adam, 
poprzez wypracowaną przewagę, wszyst-
kie swoje walki, wygrał decyzją sędziów, 
wyjątkiem był pojedynek ćwierćfinałowy, 
w którym Adam zaskoczył swojego rywala 
okrężnym kopnięciem na głowę i w efek-
cie tego przyznane zostało mu wazari. Na 
uwagę zasługuje również bardzo dobrze 
prowadzona walka finałowa z wysoką in-
tensywnością i obfitująca w dużą ilość ude-
rzeń i kopnięć, zarówno ze strony Adama 
i jak i jego rywala. Dopiero w końcówce 
walki, po skutecznej kombinacji, Adamo-
wi udało się zaznaczyć swoją przewagę 

zmuszając rywala do opuszczenia maty. 
Ta wygrana zapewniła Adamowi triumf 
w tej kategorii.

Jan Malina – w kategorii kadetów 
do 40kg. Walka ćwierćfinałowa była 
bardzo wyrównana, aby wyłonić zwy-
cięzcę sędziowie zarządzili dogrywkę.  
W dogrywce Jan wypracował przewagę co 
potwierdzili sędziowie w swojej decyzji.  
W pojedynku półfinałowym Jan dwukrot-
nie zaskoczył swojego rywala i trafił go 
okrężnym kopnięciem na głowę, kończąc 
tym samym walkę przed czasem. O wyni-
ku walki finałowej zdecydowało okrężne 
kopnięcie na głowę wazari, którym nasz 
zawodnik trafił swojego przeciwnika  
i tym samym zdobył złoty krążek w swojej 
kategorii.

Zapraszamy wszystkie chętne osoby na 
nasze treningi w Cieszynie i w Ustroniu.

ZŁOTE MEDALE

Fot. L. Szkaradnik
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APTEKA czynna 24 h znajduje się w Cieszynie na ul. Bo-
breckiej 27 (obok Kauflandu) „PRIMA”, tel. 33 858-27-65.

Apteki dyżurujące w niedziele i święta: 
• Centrum ul. Daszyńskiego 8, tel. 33 854-57-76

 niedziela i święta: 9.00-18.00 

DYŻURY APTEKDYŻURY APTEK

OGŁOSZENIA DROBNE tylko 0,60 zł za słowo + VAT

Spawanie plastików. Ustroń, 
ul. Obrzeżna. 501-444-534.

Malowanie domów, mieszkań, 
gładzie, płyty karton-gips.  
666-989-914.

Cyklinowanie bezpyłowe - 
parkiet, odnawianie schodów. 
666-989-914.

Bagażówka - przeprowadzki 
+ ekipa. Usługi transportowe. 
601-478-108.

KOMANDOR – Cieszyn,  
ul. Stawowa 27 – szafy, gar-
deroby,  zabudowy wnęk  
z drzwiami przesuwanymi  
i nie tylko... Zamów bezpłatny 
pomiar. RATY 0%. 728-340-
518, (33) 854-22-57. www.
komandor.pl

OGŁOSZENIA DROBNE

Po naszymu...
Szczyńśliwości, wiesiołości na kożdy dziyń

Zaczył sie już nowy roczek, tóż coby sie nóm calutki rok da-
rziło, łopowiym Wóm ło moji znómej, kiero je dlo mnie wzorym 
do naśladowanio. Mo już isto łosimdziesióntke, choć na to nie 
wyglóndo, bo dycki je elegancko łobleczóno i do wszyckich mo 
miły uśmiych. Jak kożdy kómu już łósmy krziżyk stuknył przeszła 
też rozmaite choróbska, ale nie jowejczy, nie łobnoszo sie z tym  
i nie żali na swoji żywobyci, choć z dómownikami też mo rozmai-
cie. Je fórt pełno chynci do życio, a że je miłośniczkóm prowdziwej 
kultury, tóż jeździ na imprezy aji do Wisły, a gor na naszej dzie-
dzinie, to z  tego dobrodziejstwa imprezowego nieroz korzysto. 
Mo doista artystycznóm dusze, nieroz wiersze pisze i aji ponikiere 
sóm w rozmaitych ksiónżkach. Co roku kansik se leci z kamratkóm,  
a to do Egiptu, a to do Grecyji, a latoś planuje Lizbóne. Rada też 
szpacyruje tam, a haw, a gor jak słóńce świyci, bo przeca wiy, 
że to dowo człowiekowi moc dobrej energii i chynci do życio. 

Zime ciynżko przetrwać, jo dycki prawiym, że jak ty sztyry 
miesiónce sie zasiedzisz przi piecu, abo przi telewizorze, to sie 
człowiek postarzo doista ło pore roków. Tóż nie dejmy sie. Jak 
jyny nima ślisko, wybiermy sie na szpacyr ze znajómymi. Dyć  
w miłym towarzystwie i w ruchu ta zima hónym przeleci i ani sie 
nie nazdómy, a już przijdzie wiosna. Łodgóńmy wszelki starości 
i niech radość zapanuje w naszych myślach i sercach. Dyć czas 
tak hónym leci, a życi doista taki krótki, tóż cyńmy se kożdy dziyń! 
Przeca coroz wiyncyj znómych mómy na kierchowie, tóż wykorzy-
stujmy każdóm chwile, by cieszyć sie życim i dować radość inszym. 
Niech to bydzie przesłani dlo wszyckich Czytelników na Nowy 
Rok!                                                               Staro ustrónioczka

II OTWARTE MISTRZOSTWA 
27-29 grudnia w KS Kuźnia Ustroń odbyły się II Otwarte Mi-
strzostwa Ustronia w Szachach. Wystartowało 32 zawodników 
ze Śląska, Łodzi, Pomorza, Dolnego Śląska i Mazowsza.

Wyniki OPEN: 1. Dawid Marekwica, SSz Olimpia Goleszów 
Wyniki Ustroniaków: 1. Dawid Marekwica, SSz Olimpia 

Goleszów, 2. Krzysztof Grabara, KS Kuźnia Ustroń, 3. Paweł 
Podżorski, KS Kuźnia Ustroń, 4. Nikola Herezy, SSz Olimpia 
Goleszów, 5. Franciszek Tomiczek, KS Kuźnia Ustroń, 6. Gra-
cjan Graczyk, KS Kuźnia Ustroń, 7. Tomasz Habarta, KS Kuźnia 
Ustroń, 8. Jan Zając, KS Kuźnia Ustroń.       

Kobiety: 1. Grażyna Turzyńska, UKS Wda Lipusz, 2. Nikola 
Herezy, SSz Olimpia Goleszów, 3. Dina Ben, UKS Sparta Bia-
łołęka. 

Kids do lat 12: 1. Cezary Sęczek, UKS Pałac Nieborów, 2. Jan 
Kupczyk, KSz Zefir Boguszowice, 3. Franciszek Tomiczek, KS 
Kuźnia Ustroń. 

Weteran 60+
1. Franciszek Kuberski, St Integracyjne Eurobeskidy Łodygo-

wice.                                                               Patryk Piec

www.ustron.pl
CO NAS CZEKACO NAS CZEKA

6.12-31.01 Wystawa malarstwa Agaty Ruman, Galeria Rynek
11.01 10.30 VI Zimowe Wejście na Czantorię w krótkich gaciach, 
   Kolej Linowa Czantoria
12.01 15.00 Koncerty kolęd EL Czantoria, Kościół Rzymskokatolicki 
   pw. Jezusa Chrystusa Króla Wszechświata Zawodzie
12.01 17.00 Spektakl operetkowy - Kraina Uśmiechu, MDK Pra- 
   żakówka (impreza biletowana)
14.01 16.30 Koncert Świąteczny TKA, MDK Prażakówka
14.01 17.00 Klub Zdrowia: „Dlaczego kręci nam się w głowie?”, 
   Biblioteka oddział dla dzieci
16.01 17.00 Zebranie Mieszkańców Osiedla Ustroń Dolny, MDK 
   Prażakówka
18.01 11.00 Koncert z okazji Dnia Babci i Dziadka, MDK Praża- 
   kówka
18.01 16.00 Promocja Pamiętnika Ustrońskiego, Muzeum Ustroń- 
   skie
26.01  33 Finał WOŚP
26.01 11.30 Koncerty kolęd EL Czantoria, Kościół Ewangelicko- 
   -Augsburski ap. Jakuba Starszego
29.01 17.00 Zebranie Mieszkańców Osiedla Ustroń Górny, Szkoła  
   Podstawowa nr 1
31.01 18.00 Spektakl "Miss Końca Świata", MDK Prażakóka (impreza 
   biletowana)

Fot. KS Kuźnia
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SPOTKANIE W ORLIKU
29 grudnia w hotelu „Orlik” na Zawo-

dziu odbyło się spotkanie noworoczne, na 
które samorząd naszego miasta zaprosił 
przedsiębiorców, prezesów stowarzyszeń, 
duchownych, osoby znaczące dla naszej 
społeczności. Wszystkich witali przewod-
niczący Rady Miasta Artur Kluz i bur-
mistrz Ireneusz Szarzec. – Te spotkania 
mają swoją tradycję i jest mi niezmiernie 
miło, że mogę państwa przywitać, tak jak  
w latach ubiegłych złożyć życzenia i poprosić  
o wsparcie na przyszłość - mówił I. Sza-
rzec. - Cały rok udało nam się współpra-
cować, wspólnie działać, realizować swoje 
pomysły i zamierzenia. Bez was wszystkich 
nie byłby to tak dobry i udany rok. 

POZIOMO: 1) część kredytu bankowego, 
4) świąteczna ryba, 6) rzeka we Włoszech, 
8) ciepła pora roku, 9) maluch na kółkach, 
10) trudno nim być we własnym kraju,  
11) królowa polskich rzek, 12) zwierzę 
futerkowe, 13) część wyrazu, 14) brzask, 
ranek, 15) rącze konie, 16) protest, sprze-
ciw, 17) roślina lecznicza, 18) centralne 
archiwum państwowe w Polsce (skrót), 
19) tysiąc kilogramów, 20) mocna karta. 
PIONOWO: 1) przerabia ropę naftową,  
2) maniak teatralny, 3) państwo afry-
kańskie, 4) miejsce pracy palacza,  
5) angielskie przyjęcie, 6) sejm, 7) wład-
ca absolutny, 11) odgłos pracy silnika,  
13) o człowieku urodzonym w Cieszyń-
skiem, 17) symbol chemiczny cynku. 

Rozwiązanie (hasło) powstanie po od-
czytaniu liter z pól oznaczonych liczbami  
w dolnym rogu. Na rozwiązania oczekuje-
my do 17 stycznia.

Rozwiązanie Krzyżówki nr 49

UBIERANIE CHOINKI
* Wysyłając rozwiązanie krzyżówki zgadzasz się na przetwarzanie twoich danych osobowych na potrzeby konkursu. Twoje dane będą przetwarzane 
tylko przez czas trwania konkursu. Administratorem twoich danych jest Gazeta Ustrońska z siedzibą w Ustroniu, ul. Rynek 4. Masz prawo do 
uzyskania dostępu do swoich danych, sprostowania, usunięcia, ograniczenia przetwarzania, wniesienia sprzeciwu wobec przetwarzania danych, 
przenoszenia danych, wniesienia skargi do organu nadzorczego. Więcej informacji możesz uzyskać w redakcji Gazety Ustrońskiej.
 

K R Z Y Ż Ó W K A - 50 ZŁK R Z Y Ż Ó W K A - 50 ZŁ

Nagrodę w wysokości 50 zł otrzymuje:* Marek Legierski z Ustronia, ul. Skłodowskiej. Zwycięzcę 
zapraszamy po nagrody do naszej redakcji. 

17 TOM PAMIĘTNIKA
20 grudnia w Muzeum Ustrońskim od- 

była się promocja kolejnego tomu Pamięt-
nika Ustrońskiego. To znane ustroniakom 
wydawnictwo ukazało się po raz 17. nakła-
dem Towarzystwa Miłośników Ustronia. 
W Muzeum wszystkich zebranych witali 
Bożena Kubień i Michał Pilch, a wśród 
nich autorów, sponsorów, wszystkich za-
angażowanych w wydanie Pamiętnika, 
przedstawicieli samorządu. – Minął rok 
od promocji 16. tomu Pamiętnika Ustroń-
skiego - mówiła B. Kubień. – Pamiętnik to 
efekt pracy, ogromnej pasji i serca włożo-
nego w tę pracę przez wszystkich autorów 
i redaktorów. Prezentacji Pamiętnika do-
konała dr Renata Czyż, dyrektor Miejskiej 
Biblioteki w Wiśle.

CIESZYŃSKIE CIASTECZKO
Wyjątkową oprawę miał w tym roku 

finał konkursu na najlepsze „Ciasteczko 
Cieszyńskiej Krainy” ogłoszonego po 
raz czwarty przez Lokalną Grupę Dzia-

10 lat temu
 8.01.2015 r.

łania „Cieszyńska Kraina”, zrzeszającą 
gminy: Brenna, Chybie, Dębowiec, Gole-
szów, Hażlach, Skoczów i Zebrzydowice.  
W 2014 roku również Ustroń przystąpił do 
Cieszyńskiej Krainy i w następnej edycji 
mieszkanki naszego miasta będą mogły 
uczestniczyć w ciasteczkowym konkursie. 
A warto, bo nagrody są atrakcyjne, m. in. 
bony pieniężne w wys. 500, 400 czy 300 
zł. Przed świętami jak znalazł. Nagrody 
finansowe, a także książki i upominki 
wręczone zostały najlepszym cukiernikom 
regionu 18 grudnia w restauracji Baldi  
w Harbutowicach, a gościem specjalnym 
był Remigiusz Rączka. Znany śląski ku-
charz i gawędziarz ciekawie opowiadał 
o tradycjach świątecznych, ale też przy-
gotowywał potrawy – sałatkę śledzio-
wą z winogronami oraz moczkę.   (ls) 

 

Nie taki dawny Ustroń 2015 r. Spotkanie noworoczne przedsiębiorców.         Fot. W. Suchta

Nie taki dawny Ustroń 2015 r. Remigiusz 
Rączka na finale konkursu na najlepsze cie-
szyńskie ciasteczko.            Fot. M. Niemiec
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Mimo niesprzyjającej pogody, najaktywniejsi ponownie zjawili się pod Gościńcem  
Równica.                                                                                            Fot. M. Bielesz

Pomysłodawcą takich inicjatyw jest 
Michał Kuśmierski, który zapoczątkował 
trend zdobywania lokalnych szczytów 
regularnie, organizując wcześniej wy-
zwania takie jak „Władca Klimczoka” czy 
„Błatnia Challenge”. Jak wspomina Woj-
ciech Twardzik, współorganizator akcji, 
wszystko zaczęło się od zakładu z kolegą 
– kto więcej razy wejdzie na Klimczok  
w ciągu stycznia. Z biegiem lat wyzwania 
te ewoluowały, promując zdrowie fizyczne 

ZACZĘŁO SIĘ OD ZAKŁADU
Ustroń po raz kolejny był świadkiem wyjątkowego wyzwania górskiego, które 
przyciągnęło tłumy entuzjastów aktywności fizycznej. Akcja „31 Dni na Równicy” 
zakończyła się ogromnym sukcesem, gromadząc uczestników w różnym wieku  
i o różnych poziomach zaawansowania. Wydarzenie cieszy się coraz większą po-
pularnością, co potwierdza liczba osób, które podjęły się tego wyzwania. Aż 127 
śmiałków zdobyło szczyt przynajmniej 10 razy!

i psychiczne oraz budując społeczność 
miłośników górskich wędrówek.

W Ustroniu „31 Dni na Równicy” od 
początku cieszyło się uznaniem, ale licz-
by tegorocznej edycji robią wrażenie.  
W porównaniu z pierwszym rokiem wy-
darzenia, kiedy to minimum 10 wejść na 
szczyt zaliczyły 23 osoby, w tym roku 
liczba ta wzrosła ponad pięciokrotnie!

Jednym z najbardziej imponujących 
uczestników tegorocznej edycji był współ-

organizator całego zamieszania, Wojciech 
Twardzik. Postawił sobie niezwykle am-
bitny cel – zdobyć Równicę 100 razy  
w ciągu jednego miesiąca. Jak podkre-
śla, wyzwanie to było dla niego nie tylko 
sprawdzianem kondycji fizycznej, ale rów-
nież lekcją konsekwencji i elastyczności. 
Przytoczę statystyki wyczynowca:

- Liczba wejść: 100  
- Dystans: 513,12 km  
- Przewyższenie: 27 489 metrów  
- Waga: -3 kg w ciągu miesiąca (bez 

specjalnej diety).
Dzięki determinacji i wsparciu bliskich 

Wojciech osiągnął swój cel, mimo kry-
zysowych momentów, które wymaga-
ły zwiększenia intensywności do pięciu 
wejść dziennie. Ostateczne wejście na 
szczyt w sylwestrowy dzień, w towa-
rzystwie przyjaciół, było symbolicznym 
zwieńczeniem tego wyjątkowego mie-
siąca.

Akcja „31 Dni na Równicy” nie ograni-
cza się jednak wyłącznie do rywalizacji. To 
także okazja do budowania lokalnej spo-
łeczności. Wojciech z uznaniem wspomina 
osoby, które go inspirowały i dopingowały 
na trasie. Spotkania na szlaku dodawały 
motywacji nie tylko jemu, ale wszyst-
kim uczestnikom. Podziękowania kieruje 
również w stronę innych miłośników gór, 
których zaangażowanie i pasja tworzą nie-
zwykłą atmosferę tego wydarzenia.

Wydarzenie z roku na rok zyskuje na 
popularności, promując zdrowy tryb ży-
cia i aktywność na świeżym powietrzu. 
Organizatorzy nie kryją radości z rosną-
cej frekwencji, a uczestnicy już nie mogą 
doczekać się kolejnej edycji. Można po-
wiedzieć, że akcja „31 Dni na Równicy” 
stała się tradycją w kalendarzu górskich 
wyzwań. Mamy nadzieję, że kolejne edy-
cje przyciągną jeszcze więcej pasjonatów! 
Gratulacje dla wszystkich uczestników i do 
zobaczenia na szlaku!    Mateusz BieleszOdliczanie do rozpoczęcia uroczystego wręczenia nagród.                            Fot. M. Bielesz

Uśmiech gościł na twarzach wszystkich 
uczestników.                          Fot. M. Bielesz


